

EFA Presidential Skype Conference, November 26, 2018, 7pm

Franco Giori (SUI), Dorothee Schröder (GER), Josef Andolfatto (SUI), Jürgen Albrecht (GER), Gerhard Zeller (AUT), Ulrich Meiners (GER). Sorry: Petr Riedl.

meeting points

1. Opening / Welcome

Franco Giori inaugurates the 5th Presidium Conference in 2018. The invitation to this meeting (as a Skype Conference) has been duly given and the agenda presented will be accepted without amendment.

1.1 Minutes Bureau Conference 23-08-2018

The minutes of the Bureau meeting of 23.08.18 are approved. The circular resolution of 5.9.2018 regarding the division of tasks in the presidium is also approved.

The minutes of the first official congress of 23.08.2018 will be discussed at the next meeting.

2. Messages

2.1 general

2.2 IFA

a) The new version of the game rules proposed by Josef Andolfatto has now officially been adopted by the IFA as an IFA game code on 04.11.2018 and published at the IFA-HP.

b) At the upcoming Men's World Cup (2019 in Switzerland / Winterthur) all duly registered European nations are allowed to participate. Thus, the field of participants has increased to 18 nations!

3 Finances

3.1 transfer

The transfer of the business to Jürgen Albrecht has taken place. In the meantime, all documents from the year 2018 are available.

3.2 Budget 2019

The 2019 budget is to be drawn up on the basis of the 2018 figures until the next meeting. The presentation is discussed internally.

3.3 Inventory

An inventory of the materials available for the various events is prepared by the GS.

4 EFA competitions 2019

4.1 Final award of the remaining competitions

For the year 2019 there is the following planning:

The competitions for the hall are prepared (announcements, host presentations, medals, fixtures, technical delegates).

The announcement for the field season will be carried out in mid-December.

11./12. 01.	AUT	Laakirchen	Women`s Champions Cup indoor
12./13. 01.	SUI	Diepoldsau	Men`s Champions Cup Indoor
06./07. 07.	GER	Pfungstadt	Men`s Champions Cup
05./06./07. 07.	AUT	Laakirchen (?)	Women`s Champions Cup
06./07. 07.	SUI	Kleindöttingen	Men`s European Cup

13./14. 07.	AUT	???	U18 European Championship
19.-20. 07.	CZE	Lázně Bohdaneč	Women's European Championship U21 Men's European Championship

4.2 Awarding Ball Rights EFA Competitions 2019

The awarding of the ball rights for the individual events of the 2019 season is being discussed. Franco Giori is commissioned to arrange the final award.

4.3 EFA European Championship 2020 in Italy

The organizational plan drawn up by Josef Andolfatto has been sent to the organizer. The EFA is waiting for the official confirmation of the agreement by Italy.

4.4 Competitions 2020

It is planned to carry out the U21 European Championship together with the U18 World Championship in Austria / Grieskirchen. Date: 24.-26.07. 2020th

4.5 Letter from the ÖFBB on the subject of "competition fees" and "competition names"

After intensive discussions the EFA proposes that the ÖFBB should consider an alternative financing of competition fees (as practiced by Switzerland).

A reduction of competition fees would severely hinder the work of EFA, thereby damaging the development of European fistball.

Possible "short names" of European competitions are being considered. Suggestions for this topic are welcome.

4.6 Youth European Cup

The JEP will be carried out in its current form in 2019 in Münzbach (AUT) and in 2020 in Burghausen (GER). At the same time, until the next meeting, the EFA Presidium will be waiting for staff proposals for a working team, which will then draw up a concept with adapted regulations by the end of 2019. This would then have to be discussed until 2020 and implemented in the subsequent period.

5 EFA specifications with appendix livestream - cf. investment

The version 0.5 of the specification is discussed and approved, as well as the leaflet on the livestream. Both documents will be published on the EFA-HP.

6 miscellaneous

6.1 next sessions

Again as a Skype conference: Monday, 18th February, 7pm

Furthermore: Presidium meeting in the framework of the women European championship in Lázně Bohdaneč on 18 July 2019 or on 21 July 2019.

European Fistball Association

Franco Giori
Präsident

Ulrich Meiners
General Secretary

Ahlhorn, November 26, 2018

Minutes: Ulrich Meiners

(Distribution of the minutes: Presidium members, member associations, Commissioners, IFA Office, Kassaprüfer)

Attachment: EFA Schedule 2019-2021

EFA Präsidiums-Skype-Konferenz, 26. November 2018, 19 Uhr

Franco Giori (SUI), Dorothee Schröder (GER), Josef Andolfatto (SUI), Jürgen Albrecht (GER), Gerhard Zeller (AUT), Ulrich Meiners (GER). Entschuldigt: Petr Riedl.

Tagungspunkte

1. Eröffnung/Begrüßung

Franco Giori eröffnet die 5. Präsidiumskonferenz im Jahr 2018. Die Einladung zu dieser Sitzung (als Skype-Konferenz) erfolgte ordnungsgemäß, die vorgelegte Tagesordnung wird ohne Änderungswünsche angenommen.

1.1 Protokoll Präsidiumskonferenz 23-08-2018

Das Protokoll der Präsidiumssitzung vom 23.08.18 wird genehmigt. Der Zirkularbeschluss vom 5.9.2018 bezüglich der Aufgabenverteilung im Präsidium wird ebenfalls genehmigt.

Das Protokoll des ersten ordentlichen Kongresses vom 23.08.2018 wird auf der nächsten Sitzung besprochen.

2. Mitteilungen

2.1 allgemein

2.2 IFA

- a) Die von Josef Andolfatto vorgeschlagene neue Version der Spielordnung hat die IFA nun als IFA-Spielordnung offiziell am 04.11.2018 beschlossen und auf der IFA-HP veröffentlicht.
- b) An der kommenden Männer-Weltmeisterschaft (2019 in der Schweiz/Winterthur) dürfen nun alle ordnungsgemäß gemeldeten europäischen Nationen teilnehmen. Damit hat sich das Teilnehmerfeld auf 18 Nationen erhöht!

3 Finanzen

3.1 Übergabe

Die Übergabe der Geschäfte an Jürgen Albrecht ist erfolgt. Inzwischen liegen alle Unterlagen aus dem Jahr 2018 vor.

3.2 Budget 2019

Das Budget 2019 soll in Anlehnung an die Zahlen von 2018 bis zur nächsten Sitzung erstellt werden. Die Darstellungsweise wird intern abgesprochen.

3.3 Inventarliste

Eine Inventarliste der für die verschiedenen Veranstaltungen vorliegenden Materialien erstellt der GS.

4 EFA Wettbewerbe 2019

4.1 Endgültige Vergabe der restl. Wettbewerbe

Für das Jahr 2019 gibt es folgende Planung:

Die Wettbewerbe für die Halle sind vorbereitet (Meldungen, Ausrichterpräsente, Medaillen, Spielpläne, Technische Delegierte).

Die Ausschreibung für die Feldsaison werden Mitte Dezember erfolgen.

11./12. 01.	AUT	Laakirchen	Women`s Champions Cup indoor
12./13. 01.	SUI	Diepoldsau	Men`s Champions Cup Indoor
06./07. 07.	GER	Pfungstadt	Men`s Champions Cup
05./06./07. 07.	AUT	Laakirchen (?)	Women`s Champions Cup
06./07. 07.	SUI	Kleindöttingen	Men`s European Cup
13./14. 07.	AUT	???	U18 European Championship
19.-20. 07.	CZE	Lázně Bohdaneč	Women`s European Championship U21 Men`s European Championship

4.2 Vergabe Ballrechte EFA-Wettbewerbe 2019

Die Vergabe der Ballrechte für die einzelnen Veranstaltungen der Saison 2019 wird diskutiert. Franco Giori bekommt den Auftrag, die endgültige Vergabe zu veranlassen.

4.3 EFA Europameisterschaft 2020 in Italien

Der von Josef Andolfatto erstellte Organisationsplan ist dem Ausrichter zugestellt worden. Die EFA wartet auf die offizielle Bestätigung der Vereinbarung durch Italien.

4.4 Wettbewerbe 2020

Es ist geplant, die U21 Europameisterschaft zusammen mit der U18 Weltmeisterschaft in Österreich/Grieskirchen durchzuführen. Termin: 24.-26.07. 2020.

4.5 Schreiben des ÖFB zu den Themen „Wettbewerbsgebühren“ und „Wettbewerbsbezeichnungen“

Nach intensiver Diskussion schlägt die EFA dem ÖFB vor, über eine alternative Finanzierung der Wettbewerbsgebühren (wie schon von der Schweiz praktiziert) nachzudenken.

Eine Reduzierung der Wettbewerbsgebühren würde die Arbeit der EFA massiv behindern und damit der Entwicklung des europäischen Faustballs schaden.

Über mögliche „Kurzbezeichnungen“ der europäischen Wettbewerbe wird nachgedacht. Vorschläge zu dieser Thematik sind erwünscht.

4.6 Jugendeuropapokal

Die JEP wird in seiner jetzigen Form in 2019 in Münzbach (AUT) und in 2020 in Burghausen (GER) durchgeführt.

Parallel dazu wartet das EFA Präsidium bis zur nächsten Sitzung auf Personalvorschläge für eine Arbeitsgruppe, die dann bis Ende 2019 ein Konzept mit einem angepassten Reglement erstellt. Diese müsste dann bis 2020 besprochen und in der Folgezeit umgesetzt werden.

5 EFA Pflichtenheft mit Anhang Livestream – vgl. Anlage

Die Version 0.5 des Pflichtenheftes wird besprochen und genehmigt, ebenso wie das Merkblatt zum Livestream. Beide Unterlagen werden auf der EFA-HP veröffentlicht.

6 Verschiedenes

6.1 nächste Sitzungen

Wieder als Skype-Konferenz: Montag, 18. Februar, 19 Uhr

Weiter in der Planung: Präsidiumssitzung im Rahmen der Frauen Europameisterschaft in Lázně Bohdaneč am 18. Juli 2019 oder am 21. Juli 2019.

European Fistball Association

Franco Giori
Präsident

Ulrich Meiners
General Secretary

Ahlhorn, November 26, 2018

Protokollführer: Ulrich Meiners

(Distribution of the minutes: Presidium members, member associations, Commissioners, IFA Office, Kassaprüfer)

Attachment: EFA Schedule 2019-2021